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KLENOVICE Na Trhovkách 
u Orlické přehrady býval 
kdysi vyhlášený podnik. 
Ačkoli už mnoho let ne-
fungoval a jeho aktivity 
převzalo oblíbené Téčko, 
na počátku tohoto měsíce 

ještě objekt stál. V sobotu 
8. července v 6.21 ráno 
ale přijali hasiči na tísňo-
vé lince oznámení o po-
žáru právě této dřevěné 
restaurace v rekreačním 
středisku patřícímu pod 

SEDLČANY Kreslíř Roman 
Čiko je autorem zbrusu 
nového kalendáře, který 
nazval Tužkou po Sedlčan-
sku 2024. Při své umělec-
ké práci tvořil skutečně 
výhradně tímto nástrojem. 
Kresby jsou vypracovány 
do nejmenšího detailu, 
takže se laik může domní-
vat, že se jedná o upra-
vené fotografi e, ale sa-

KOSOVA HORA Bodlák je 
druh rostliny, kterou jen 
tak něco nezničí. V sobotu 
15. července to platilo dvoj-
násob, vždyť v Parku gene-
rála Mareše byl za extrém-

ně horkého počasí již dvě 
hodiny po poledni zahájen 
čtrnáctý ročník folkového 
a country festivalu, který 
nese příznačný název Ko-
sohorský bodlák.

SEDLEC-PRČICE Rekonstruk-
ce náměstí 7. května v Sedl-
ci jde podle plánu. „Plochy, 

kde byly již práce dokončeny 

jsou postupně předávány 

k užívání. Silniční správní 

úřad v Sedlčanech vydal 

rozhodnutí o užívání části 

stavby v ulici Sedlčanská, 

v propojce u kostela směrem 

k poště,“ říká starostka měs-
ta Miroslava Jeřábková. 

V současné době probí-
hají práce na hlavní ploše 
náměstí. Byly dodlážděny 

REGION V pátek 7. červen-
ce v poledne vydal Čes-
ký hydrometeorologický 
ústav výstrahu před ne-
bezpečím vzniku požárů 
na území Středočeského 
kraje. Až do odvolání je 
zakázáno například použí-
vání zábavní pyrotechniky 

PRODEJ RANÝCH 

BRAMBOR 

Z VLASTNÍ PRODUKCE

Farma Švagrovi, Nedrahovice 3

Prodej PO–SO 9–11, 13–17

Objednávky a informace: 
602 335 069

Las Vegas na Trhovkách 
už je minulostí

správu obce Milešov.
Na místo byly původně 

vyslány profesionální jed-
notky z Příbrami a Sedl-
čan a dobrovolní hasiči 
z Klučenic, Krásné Hory 

Rekonstrukce 
náměstí 7. května 
pokračuje dle plánu

zastávky autobusů včetně 
výstupních a nástupních os-
trůvků, uskutečnila se výmě-
na části hlavního vodovodní-
ho řadu a dešťové kanalizace 
v ulici od pošty k městskému 
úřadu, kde byly zároveň in-
stalovány obrubníky a jsou 
dlážděny plochy budoucích 
parkovacích stání. Zároveň 
jsou připravovány plochy 
pro položení asfaltového po-
vrchu na tomto úseku komu-
nikace. „Původně měly být 

Výstraha 
před 
nebezpečím 
požárů 
nebyla lichá

Kreslíř Roman Čiko 
vytvořil unikát, do svého 
nového kalendáře 
precizně zachytil několik 
dominant Sedlčan i okolí 
města tužkou

mozřejmě tomu tak není.
V kalendáři, který je už 

nyní o prázdninách k do-
stání v prodejně Asimina 
v Tyršově ulici naproti ne-
mocnici a v cukrárně Café 
Max na náměstí T. G. Masa-
ryka, je několik dominant 
Sedlčan, jako je například 
budova muzea, kostel sva-
tého Martina nebo kostel 

Kosohorský bodlák sluneční 
výheň nespálila

Vodní mlha přišla 
vhod

Festival provází extrémní 
teploty už od jeho začátku. 

Kosohorský bodlák přilákal příznivce folku a country nejenom jako posluchače, ale i tanečníky.
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SEDLČANY Ve středu 28. 
června v dopoledních ho-
dinách vyděsily obyvatele 
i návštěvníky města siré-
ny záchranného systému. 
Policejní vozy i vozidla zá-
chranné služby následně 
blikaly před pekařstvím 
nedaleko gymnázia. Poli-

cejní vozy tam stály ještě 
odpoledne.

„Můžu sdělit pouze to, 

že v inkriminovaný den do-

šlo k potyčce mezi druhem 

a družkou, nicméně jed-

na z těchto osob blízkých 

nedala souhlas s trestním 

řízením, nebylo tedy mož-

né zahájit jakékoliv trestní 

stíhání. Proto nemohu po-

skytnout bližší informace,“ 

sdělila naší redakci tisková 
mluvčí Vlasta Suchánková. 
Podle neofi ciálních zdrojů 
šlo o pobodání.

Olga Trachtová 

Hadáčková

nad Vltavou a Solenic. 
Na základě telefonátů dal-
ších oznamovatelů, podle 
nichž už plameny zasáhly 
celou rozsáhlou přízemní 
restauraci a začaly ohro-
žovat další objekty v kem-
pu, především karavany 
a chatky, překlasifi koval 
operační důstojník událost 
do druhého poplachového 
stupně a na místo vyslal 
ještě dobrovolné jednotky 
obcí Bohostice, Dolní Hbi-
ty a Kamýk nad Vltavou. 
Celkem tak bylo k dispo-
zici pro zásah osm cister-

nových automobilových 
stříkaček a jeden automo-
bilový žebřík.

„Po příjezdu první jed-

notky bylo upřesněno, že 

požárem byl zcela zasažen 

komplex několika na sebe 

navazujících dřevěných bu-

dov o přibližném půdorysu 

dvacet krát padesát met-

rů včetně přilehlých per-

gol a také jeden karavan. 

Požářiště bylo rozděleno 

Las Vegas na Trhovkách 
už je minulostí

na dva úseky, na kterých 

bylo nasazeno pět C prou-

dů. Hasební voda byla za-

jišťována ze zřízeného čer-

pacího stanoviště. Na místě 

byly dvě zraněné osoby, 

které se před příjezdem jed-

notek snažily hasit požár 

ručními hasicími přístroji, 

a nadýchaly se zplodin ho-

ření. Posádka zdravotnické 

záchranné služby oba civi-

listy prohlédla a následně 

je převezla do příbramské 

nemocnice k dalšímu ošet-

ření,“ informoval mluvčí 
hasičů Ladislav Holomčík.

Již v osm hodin ohlásil 

velitel zásahu operační-
mu středisku lokalizaci, 
po které hasiči začali 
s rozebíráním konstruk-
ce stavby a s dohašová-
ním nalezených menších 
ohnisek. „Využili k tomu 

i jeden proud spolu s pění-

cím zařízením. Dohašova-

cí práce pokračovaly celé 

dopoledne. Pro zasahující 

hasiče zajistil provozova-

tel kempu ochranné nápo-

je a stravu. Před polednem 

začala redukce jednotek, 

současně byl snížen stu-

peň požárního popla-

chu,“ dodal. O dohlídku 
se do odpoledních hodin 
starala dobrovolná jed-
notka z Klučenic.

Vyšetřovatel HZS Stře-
dočeského kraje požádal 
o spolupráci policejního 
kynologa se psem vycvi-
čeným na vyhledávání 
urychlovačů hoření. Kro-
mě bývalé restaurace sho-
řel i jeden karavan, další 
byl požárem poškozen. 
Škoda vznikla také na jed-

né chatce, dvě v nejbližším 
okolí se hasičům podařilo 
uchránit. „Příčina je pořád 

v šetření. Škoda byla před-

běžně stanovena na jeden 

milion korun,“ doplnila 
Tereza Sýkora Fliegerová 
více než týden po události, 
v neděli 6. července.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Foto: HZS Středočes-

kého kraje

v této části náměstí využity 

původní kamenné obrubníky, 

ale nakonec došlo k dohodě 

se zástupcem národního pa-

mátkového ústavu, že budou 

umístěny v ul. Malá a u budo-

vy bývalého okresního sou-

du – čp. 89 v Sedlci. Zároveň 

bude v tomto prostoru využita 

i původní kamenná dlažba, 

která byla v některých úse-

cích náměstí nalezena,“ vy-
světluje Jeřábková.

Práce pak budou pokra-
čovat směrem k základní 
umělecké škole a k výjez-
du z náměstí na Chyšky, 
kde bude také vyměněn 
vodovod a dešťová kanali-
zace a postupně připravo-
vány plochy pro dláždění 
a pokládání asfaltových 
povrchů. „V této souvislosti 

je plánovaná celková uza-

vírka uvedené komunikace, 

a to v termínu od 21. do 30. 

července, takže v tomto ob-

dobí bude obousměrná ob-

jízdná trasa pro vozidla nad 

3,5 tuny vedena po silnici ze 

Sedlce na Kvasejovice, Ředi-

ce, Dražka, Chválov, Nosetín, 

Sušetice do Sedlce,“ upozor-
ňuje starostka na krátkodo-
bou komplikaci pro některé 
řidiče.

V projektu došlo ke změ-

Rekonstrukce 
náměstí 7. května 
pokračuje dle plánu

ně a původně plánované 
pítko na náměstí nebude. 
„U čp. 89 je historická obecní 

studna, u které byly původně 

čtyři kamenné sloupky pro 

odkládání nádob na vodu, 

ale jeden je ‚historicky‘ ztra-

cen. Takže tento kamenný 

sloup bude vyroben a dopl-

něn, abychom sem vrátili pů-

vodní historickou podobu,“ 
vysvětluje Miroslava Jeřáb-
ková změnu.

Město jedná s Krajskou 
správou a údržbou silnic 
Středočeského kraje ohled-
ně oprav průtahů městem, 
které zahrnují úsek od ulice 
Revoluční po výjezd do uli-
ce Dr. E. Beneše. „Termín 

a rozsah těchto oprav budou 

záviset na zjištěních během 

výkopů pro dešťovou kana-

lizaci, kdy bude posouzena 

kvalita podkladních vrstev 

silnice II. třídy. Pokud bude 

podklad komunikace odpo-

vídat požadavkům, plánuje 

se oprava asfaltového povr-

chu v roce 2024 frézováním 

asi šesticentimetrové vrstvy 

asfaltu a položením nové-

ho krytu stejné mocnosti. 

V případě potřeby komplet-

ní rekonstrukce podkladu 

by došlo k posunutí termínu 

oprav,“ dodává starostka 
k dalším plánům.          -red-

Trestní stíhání nebude zahájeno

SEDLEC-PRČICE Město po-
depsalo smlouvy na zpra-
cování projektových do-
kumentací pro stavební 
povolení a provedení sta-
veb u obecních objektů 
čp. 70 a 138 v Prčici a ha-
sičské zbrojnice v Prčici 
s architektem Michalem 
Hloupým ze Sedlce. Doku-
mentace pro opravu obec-
ních objektů by měla být 
hotova do 30. září a do-
kumentace na zbrojnici 
do 30. listopadu.

„Při přípravě dokumenta-

ce bude architekt spolupra-

covat s orgány památkové 

péče, aby byly dodrženy 

všechny požadavky a mini-

malizovány případné úpravy. 

Obecní budovy čp. 70 a 138 

na Vítkově náměstí v Prčici 

jsou v havarijním stavu. Po-

kusíme se získat na alespoň 

část oprav dotační prostředky 

s tím, že v ideálním případě 

by byly práce na rekonstrukci 

zahájeny v příštím roce,“ říká 
starostka města Miroslava Je-
řábková.

Současně s dokumentací 
na opravu a přístavbu ha-
sičské zbrojnice bude také 
zpracována studie pro širší 
využití dvora za informač-
ním centrem a části zahrady 
za hasičskou zbrojnicí.   -red-

Město se připravuje 
na rekonstrukci obecních 
budov a zbrojnice

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

REGION Integrovaná do-
prava Středočeského kraje 
veřejně informovala o uza-
vírce, která bude platná 
od 24. července do přibliž-
ně poloviny listopadu roku 
2023, kdy se chystá úplná 
uzavírka silnice II/105 mezi 
Žemličkovou Lhotou a Bra-
třejovem. Z pohledu auto-
busové dopravy nebude 
naštěstí nutné využívat vel-
kou objízdnou trasu přes 
Krásnou Horu a Kamýk, ale 
autobusům bude umožněn 
průjezd stavbou v Bratřejo-

vě. To znamená, že na lince 
450 budou všechny spoje 
vedeny odklonem přes 
Skoupý, jinak budou zacho-
vány v běžné trase Petrovi-
ce – Počepice – Sedlčany. 
Místní části Vilasova Lhota 
a Obděnice budou obsluho-
vány v omezeném režimu, 
zastávka Žemličkova Lhota 
bude bez obsluhy. Jakmile 
bude mít stavba povolení 
a budou zapracovány výlu-
kové jízdní řády, bude IdSk 
nově informovat.

Jana Motrincová

PŘEDBOŘICE Hasiči, kteří 
přijeli v sobotu 15. červen-
ce do Předbořic hasit po-
žár u odchovny býků, měli 
plné ruce práce. 

Ve velmi horkém poča-
sí na místě ze zatím z ne-
zjištěných příčin vzplála 

sláma. Díky rychlému 
zásahu byla zrádná situa-
ce rychle pod kontrolou. 
Zemědělskou stavbu se 
podařilo zachránit a ani 
býci nepřišli k úhoně, 
přežila všechna zvířata. 
Zásahu se účastnilo hned 

několik profesionálních 
i dobrovolných jedno-
tek z Kovářova, Petrovic, 
Předbořic, Zahořan, Hrej-
kovic a přijeli i hasiči 
z Kostelce nad Vltavou 
a Milevska. 

Jana Motrincová

KOSOVA HORA/SLAPY V ne-
děli se nedaleko Sedlčan 
staly hned dvě události 
s následkem smrti. Nejprve 
po 17. hodině vyjížděli k ne-
hodě na silnici I/18 ve směru 
od Sedlčan na Vojkov. Neda-
leko Kosovy Hory spadla de-
vatenáctiletá spolujezdkyně 
z motocyklu.

Podle policejního mluv-
čího nešlo o havárii. „Žena 

za jízdy spadla z motocyklu. 

Utrpěla zranění, kterým pod-

lehla,“ uvedl Pavel Truxa. 
Marek Hylebrant ze záchran-
né služby pro Středočeský 
kraj potvrdil, že se ženu zá-
chranářům nepodařilo oži-
vit. Dechová zkouška řidiče 
na alkohol byla negativní. 
Silnice byla v době zásahu 
neprůjezdná, na louce přistál 
i vrtulník.

Jen o několik hodin poz-
ději se Marek Hylebrant 
vyjadřoval k další smutné 
události. Záchranáři totiž vy-
jížděli na Slapy k tonoucímu 
staršímu muži, kterého se 
přes veškeré úsilí nepodařilo 
zachránit.

Vodní záchranná služba 
spolu s Povodím Vltavy při-
tom paradoxně právě tuto 
sobotu začala s osazováním 
informačních tabulí upozor-
ňujících na rizika koupání. 
Ty budou postupně přibý-
vat u nejnavštěvovanějších 
vodních nádrží v Česku. 
Jedna z prvních se objevila 

na Nové Živohošti. Cedule 
návštěvníky nabádají, aby 
se nekoupali sami, neplavali 
daleko od břehu či do pla-
vebních drah lodí. Pokud 
nemáme doprovod, je nutný 
alespoň sebezáchranný pro-
středek. Nechybí ani známé 
pravidlo neskákat do vody 
na neznámém místě.

„Během tohoto a příštího 

roku by mělo být osazeno 

dvacet tabulí na přehradě 

Slapy a patnáct na přehradě 

Orlík,“ řekl mluvčí Povodí 
Vltavy Hugo Roldán. Cedule 
se mají objevit na místech 
s vysokou koncentrací lidí, 
tedy na plážích, u kotviští 
lodí nebo poblíž restaurací. 
„Celkem existují čtyři různé 

varianty tabulí, které se bu-

dou střídat,“ dodal mluvčí. 
Například názorně ukazují, 
jak pomoci tonoucímu, nebo 
připomínají telefonní číslo 
na záchrannou službu.

Podle prezidenta Vodní 
záchranné služby České-
ho červeného kříže Davida 
Smejkala každý rok zemře 
v souvislosti s aktivitami 
u vody v ČR 180 až 200 lidí, 
což je v přepočtu na počet 
obyvatel více, než v případě 
přímořských zemí. Navíc je 
evidentní vzrůstající tenden-
ce. Zmíněná kampaň nás má 
tedy mimo jiné zaučit základ-
ní pravidla poskytnutí resus-
citace.           Olga Trachtová 

Hadáčková

SVATÝ JAN Sucho, sucho. 
Nejenže v červnu napršelo 
na Svatojansku pouhých 
30,7 mm vody, ale také časté 
a relativně silné větry se po-
dílejí na vysušování krajiny. 
S úhrnem srážek 167 mm jde 
za sledovaných jedenáct let 

o nejsušší první polovinu 
roku v regionu, jak vyplývá 
z dat amatérské meteoro-
logické stanice Miroslava 
Votruby ve Svatém Janu.

Hodně pršelo v červ-
nu roku 2013, kdy napr-
šelo za měsíc 149,8 mm 

a úhrn srážek byl nejvyšší 
– 377,5 mm. I vloni touhle 
dobou byla situace zcela 
odlišná, v červnu napršelo 
rekordních 168,8 mm vody 
a celkový úhrn 304,9 mm byl 
za dekádu druhý nejvyšší. 

-red-

Červen

2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

meteo-

rologic-

ké

dny

horké —  teplota 
max. rovná nebo 
vyšší 30 st. C  

4 4 4 3 6 2 14 5 4

letní  —  teplota 
max. rovná nebo 
vyšší 25 st. C

11 6 10 9 20 18 27 4 17 16 9

teplota 

v st. C

nejnižší v měsíci 4,2 4,4 6,2 8,0 7,7 8,5 7,9 4,8 3,3 8,0 4,5

dne 1. 2. 25. 8. 5. 26. 9. 1. 1. 15. 4.

nejvyšší v měsíci 34,7 32,6 34,0 33,0 34,5 31,4 37,4 29,9 32,2 35,3 31,8

dne 18. 9. 13. 25. 22. 21. 30. 28. 20. 19. 20.

měsíční průměr 16,69 17,23 17,53 18,44 20,53 19,04 23,23 16,96 19,83 19,82 17,77

srážky 

v mm

za měsíc 149,8 26,9 57,4 83,5 88,9 44,2 33,1 98,8 89,7 168,8 30,7

nejvyšší v měsíci 56,4 6,6 10,4 23,3 64,6 13,9 8,8 23,7 38,5 41,1 12,3

dne 2. 17. 8. 2. 29. 13. 20. 8. 24. 24. 5.

úhrn od počátku 
roku

377,5 230,8 175,6 242,5 234,4 173,9 179,8 283,7 279,0 304,9 167,0

deštivé dny 
v měsíci

13 10 13 16 10 13 7 20 9 16 13

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz 
větru v měsíci

11,8 50,1 10,6 14,5 10,6 13,7 5,8 9,1 10,5 10,8

dne 30. 16. 25. 22. 21. 15. 22. 24. 20. 21.

Mezi Bratřejovem 
a Žemličkovou Lhotou se uzavře 
silnice již v tomto měsíci

U býkárny vzplála sláma

Požár se díky pozornosti občanů z Předbořic podařilo odhalit včas.

Úhrn srážek od začátku roku je 
za posledních jedenáct let nejnižší

Smutný den pro 
záchranáře
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SEDLČANY/MALÝ BOR Obec Malý Bor leží v Pl-
zeňském kraji poblíž Horažďovic. V pátek 14. 
července se do Malého Boru vydal zaměst-
nanec voračické fi rmy BOBO Michal Vondra 
a František Urner ze Sedlčan, který se dlouho-
době společně s mnoha dalšími ochotnými 
lidmi zabývá shromažďováním plastových 
víček. Výtěžek z jejich sběru každoročně pu-
tuje na účet těžce nemocného chlapce, Jaku-
ba Fuňka z Mokrovrat u Dobříše.

Překvapení po příjezdu
Na malou výpravu ze Sedlčanska čekalo 

v Malém Boru velké překvapení. To, co její 
členové uviděli na zahradě jednoho ze zdej-
ších domů, totiž překonalo veškerá jejich 
očekávání. Víček zde majitelé nemovitosti 
nashromáždili tolik, že na první pohled bylo 
jisté, že najednou by se nechala odvézt jedi-
ně s mnohem větším vozem. „Já jsem to roz-

dýchával ještě celou cestu do Sedlčan,“ řekl 
nám po návratu s úsměvem František Urner 
a na otázku, proč víčka byla převážena prá-
vě z Malého Boru, odpověděl: „Všechno má 

trochu delší historii. Před pár lety jsem byl se 

sedlčanskými fotbalisty na soustředění v okolí 

Sušice. Vedoucí zdejšího hotelu mě upozornil, 

že v jedné vesnici nedaleko Sušice je u jedno-

ho z domů velké množství víček. Ležela tam 

až do poloviny letošního července, ačkoliv 

jsme se už několikrát domlouvali, že je odve-

zeme. Vždycky do toho ale něco přišlo. A tak 

to vyšlo až teď, kdy fi rma BOBO jela do to-

hoto kraje. Přes obecní úřad jsem kontakto-

val majitele objektu, manžele Kodýtkovi, pro 

které sbíralo víčka široké okolí na invalidní 

vozík pro jejich nemocnou dceru. Sbírka byla 

tak velká, že víček ještě hodně zbylo. Jedna 

fi rma mu nabídla, že zbylá víčka odveze, ale 

faktura za odvoz byla tak vysoká, že s tím ra-

ději počkal. Víčka byla uložena na gumovém 

podkladu, takže se nechala dobře nakládat 

lopatou. Taková nálož se opravdu jen tak ne-

vidí a já si moc vážím toho, jak byli Kodýtkovi 

ochotní a že jsme se s nimi pěkně domluvili. 

Navíc přislíbili, že zbytek víček dají do pytlů 

a připraví k odvozu. Může jich být ještě tak 

osm, možná i deset pytlů.“

Víčka spolkne Plastožrout
František Urner odhadl, že víček v Ma-

lém Boru mohlo být kolem půldruhé tuny, 
což vše při nejlepší vůli do vozidla nalo-
ženo být nemohlo. Do skladu sedlčanské 
sokolovny se proto převezlo „pouze“ třicet 

dva pytlů, z nichž každý měl hmotnost tři-
cet až pětatřicet kilogramů. Na místě zůsta-
lo ještě kolem čtyř set kil víček, která bu-
dou naložena při příští cestě fi rmy BOBO 
do Plzeňského kraje. Všechna tato víčka 
společně s těmi, která jsou po celý rok 
sbírána na Sedlčansku, budou opět odve-
zena na Liberecko do specializované fi rmy 
Plastožrout. Letos se bude určitě jednat 
o rekordní hmotnost v celé historii shroma-
žďování plastových víček, které zaštiťuje 
František Urner.              David Myslikovjan

a vypouštění lampionů 
štěstí.

Voda ze zdroje pro ha-
šení požárů se smí použí-
vat právě pouze k tomuto 
účelu. Není také možné 
zastavení motorových vo-
zidel na místech, kde by se 
spodní část vozidla mohla 
dostat do styku s lehce 
vznětlivými materiály. 
V blízkosti porostů, které 
umožňují vznícení nebo 
šíření požáru, není možné 
rozdělávání a udržování 
ohně ani kouření.

„Porušení povinností 

stanovených tímto naříze-

ním lze postihnout jako 

přestupek podle zvláštních 

právních předpisů,“ varuje 
vedoucí oddělení zjišťová-
ní příčin vzniku požáru Li-
bor Pospíšil. Hned během 
prvního víkendu po vydá-
ní této výstrahy vyjížděli 
středočeští hasiči k 68 po-
žárům, což je více než troj-
násobné navýšení oproti 
dlouhodobému průměru. 
Největší podíl měly právě 
požáry polního porostu 
a trávy.

„Obecně lze říci, že vyso-

ké teploty a sucho nahráva-

jí rychlému šíření požárů. 

Podmínky jsou takto ideální 

a stačí nepatrný iniciátor 

a požár se začne nekontro-

lovatelně šířit,“ psali hasiči 
na svém profi lu na sociální 
síti 10. července.

Mezi body výstrahy je 
také zákaz vjezdu moto-
rových vozidel na polní 

Výstraha před 
nebezpečím požárů 
nebyla lichá

a lesní cesty s výjimkou 
vlastníků a uživatelů při 
obhospodařování a péči 
o zvěř. Své o tom ví také 
krásnohorský zemědělský 
podnik, na jehož pozemku 
ve Vrbici zasahovali krás-
nohorští hasiči 11. červen-
ce. „I taková úskalí letošní 

žně provází. Obrovské 

sucho a obavy z požáru. 

Při sekání obilí je neustále 

v dosahu traktor s cisternou 

pro okamžitý zásah. Letos 

máme i značnou spotřebu 

hasičských přístrojů. Děku-

jeme kombajnérům a celé 

sklízecí lince za jejich opa-

trnost a včasné reakce. Dále 

moc děkujeme všem hasič-

ským jednotkám,“ sdělova-
li na svém facebookovém 
profi lu zemědělci následu-
jícího dne.

„Od začátku července 

bylo na Sedlčansku os-

madvacet událostí, z toho 

osm požárů. Čtyřikrát hoře-

la tráva nebo polní porost,“ 

uvedla tisková mluvčí hasi-
čů Tereza Sýkora Fliegero-
vá v neděli 16. července. 
„Zajímavý je na Sedlčansku 

také počet technických po-

mocí, konkrétně odstraňo-

vání padlých stromů. Těch 

bylo třináct,“ dodala.
Olga Trachtová 

Hadáčková

OBDĚNICE Začátek čer-
vence patřil v Obděnicích 
dlouho plánované a po-
třebné rekonstrukci stře-
chy na budově místní hos-
pody se sálem. 

Rekonstrukci a opravy 
provádí specializovaná fi r-
ma z Petrovic a cena se po-
hybuje okolo 1 618 113 Kč 
s DPH. Na tuto akci požá-
dalo vedení obce o dotaci 
ze Středočeského kraje 

z Fondu obnovy venkova. 
Ve stejném měsíci vzal hos-
podu, která svého nového 
nájemce hledala poměrně 
dlouhou dobu, do rukou 
nový provozovatel. Ob-
děničtí tak zkoušejí nové 
tematické večery, kdy se 
v hospůdce soutěží v šip-
kách a fotbálku za vůně 
grilovaných klobás, masa 
i pěnivého moku. 

Jana Motrincová

Hospoda má novou 
střechu i provozovatele

Z Malého Boru putovala 
do Sedlčan tuna 
plastových víček

Hospoda v Obděnicích se dočkala nové střechy.

Zahrada v Malém Boru byla víčky doslova 
zaplavená.

Dokončení ze strany 1
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VYSOKÝ CHLUMEC Sobota 15. červen-
ce byla dnem, kdy se vysokochlu-
mečtí obyvatelé ani návštěvníci ne-
nudili. Navštívit mohli Den řemesel 
ve skanzenu, poslechnout si hudbu 
na Folkování v podhradí, zúčastnit 
se dílny stavby hliněné pece na piz-
zu nebo si zahrát nohejbal na turnaji. 
Večer byla pro zájemce připravena 
taneční zábava v nedalekých Pořeši-
cích. V prodeji bylo mimo jiné dárko-
vé balení piva chlumecký Chasník.

Den řemesel probíhal od 10 do 17 
hodin v Muzeu vesnických staveb 
středního Povltaví a byl zážitkem 
i pro senátora Petra Štěpánka: „Ře-

meslo je zkrátka základ a je skvělé, 

že se s různorodými činnostmi mohli 

v místním skanzenu seznámit všichni, 

od nejmenších až po ty nejzkušeněj-

ší,“ sdělil. Pro návštěvníky bylo při-
praveno a označeno záchytné parko-
viště, na místě bylo možné zakoupit 
i občerstvení.

Na školním hřišti se v rámci Folko-
vání střídala různá hudební uskupe-
ní. Ve 12 hodin vystoupila písničkářka 
Saša Niklíčková. „Posluchačům větši-

nou utkví v paměti její osobitý výraz 

a nápadité texty, v nichž s humorem 

a nadhledem glosuje jak každodenní 

život, tak i zcela neotřelá témata,“ 

popsal její tvorbu starosta městysu 
Jiří Svatek. Dalším účinkujícím byla 
česká folková a multižánrová hudeb-
ní skupina Spolektiv. V jejich písních 
zní folk, rock i jazz společně s prvky 

šansonu, lyriky i expresivity. Tře-
tí v pořadí byla folková acapellová 
skupina Pětník, interpretující písně 
různých hudebních žánrů v originál-
ních vlastních hlasových aranžích. 
Repertoár tvoří písně tuzemských 
i autorů i vlastní autorská tvorba.

Jako čtvrtá přišla na pódium dá m-
ská  akustická  kapela z Jablonce nad 
Nisou Ladybirds. „Tř i ná stroje, tř i 

hlasy a muziky plný  ranec. Takto by 

se kapela dala struč ně  popsat. Dí vky 

hrají  od srpna roku 1998 a za dobu 

své ho pů sobení  natoč ily tř i autorská  

CD, č tyř i promo CD s př evzatý mi 

pí sně mi a jedno vzpomí nkové  CD 

k patná ctiná m. Jezdí  koncertovat 

i do ciziny. Hrají  styl folk-country-pop-

soul, ale dal by se zjednoduš it na styl 

‚akustická  ž ivá  muzika‘ dí ky rů znoro-

dosti repertoá ru,“ lákal již dopředu 
zájemce o jejich vystoupení starosta 
na facebookovém profi lu městysu. 
Jako poslední pak přišla na řadu 
První káva.

Ti, kteří ještě neměli hudby dost, 
se pak mohli přesunout do Pořešic. 
Od 19 hodin zde zahrálo Trio antis-
tress ve složení Kristýna Peterková 
a Karel a Adam Maříkové. Od 20 ho-
din hrála k tanci i poslechu kapela 
Klasik.

A jak se celý den vydařil? „Bylo to 
pěkné, i když počasí tedy moc nepřá-
lo. Bylo šestatřicet stupňů ve stínu,“ 
hodnotil v neděli starosta Jiří Svatek.

Olga Trachtová Hadáčková

ZPRAVODAJSTVÍ

Řádková inzerce 15 Kč/řádek
Tel.: 774 414 225, e-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz

Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              155/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      156/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 
732 362 169.                157/23

Pronajmu byt 3+1 v Sedlčanech 
Na Severním sídlišti, 12 000 Kč/měs. + ener-
gie. Tel.: 777 084 736.               158/23 

Koupím starší koloběžku pro dospělé 

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

KADEŘNICKÝ SALON v Sedlčanech 
Chcete mít krásné vlasy a dopřát si zasloužený relax? 

Rádi v klidu posedíte u kávy nebo šálku čaje? 

Tak mě neváhejte kontaktovat na čísle 724 275 472
Najdete mne také na instagramu a Facebooku

NOVĚ  OTEVŘENO

s velkými koly. Tel.: 724 918 307.       159/23

Nabízím pronájem bytu 3+1 v RD 
nebo celého RD, možnost využití zahrady – 
Sedlčany. Cena dohodou. Tel.: 721 882 000 
– volat mezi 9. a 17. hod.                    160/23

MOKŘICE Takzvaná Šikmá plo-
cha v sobotu 8. července ožila 
již v ranních hodinách, kdy se 
na ní uskutečnil tradiční fotba-
lový turnaj. Většina návštěvníků 
ale mokřické hřiště navštívilo až 
v hodinách večerních, kdy se 
zde konal koncert milevské ka-
pely Fantom. 

Program ofi ciálně začal v de-
vět hodin večer. Taneční parket 
se okamžitě zaplnil a návštěvní-
ci zábavy si tak začali večer plný 
hudby užívat naplno již od za-
čátku. Kapela hrála v několika 
sériích, některé bloky byly za-
měřeny na pomalejší písně, jiné 
poté zaplnily rychlé energické 
hity. Kapela Fantom poslucha-
čům během večera hrála pře-
vážně písně vlastní tvorby, ale 
zazněly například i takové klasi-
ky jako Co jste hasiči. Na počest 
organizátorům, mokřickým dob-
rovolným hasičům, poté kapela 
zahrála oblíbenou píseň Náš 
panelák. 

Během večera se posezení 
u občerstvení zcela zaplnilo, ná-
vštěvníků postupně přibývalo. 

Návštěvníci u stánků nalezli jak 
nápoje, tak grilované klobásy. 
A vzhledem k tomu, že se jed-
nalo o typickou českou zábavu 
a hlavním nápojem večera bylo 
pivo, organizátoři připravili ješ-
tě venkovní stánek s výčepem. 
Pokud někdo preferoval spíše 
kávu, osvěžující drink či domá-
cí limonádu se zákuskem, byla 
na Šikmé ploše připravena i ka-
várna v karavanu KavAndy.

Hudební program třikrát 
přerušil výpadek elektrického 
proudu, organizátoři se však 
nenechali poruchami rozhodit 
a s výpadkem si vždy rychle po-
radili. Po celou dobu na taneční 
zábavě panovala dobrá nálada. 
Akce se zúčastnily všechny ge-
nerace a všichni si zábavu pa-
třičně užili. Hudební program 
kapely Fantom skončil zhruba 
ve dvě hodiny ráno, ale pose-
zení u občerstvení se protáhlo 
o něco dobu déle. Mokřičtí hasi-
či si tak mohou odškrtnout další 
povedenou letní zábavu s hu-
dební skupinou Fantom.

Barbora Kulandová

Nabitá sobota v městysu Na mokřické Šikmé 
ploše zábavu 
nezastavily ani 
výpadky proudu
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V některých jeho ročnících 
byla zima a pršelo, zatímco 
v mnoha dalších panovala 
naopak mimořádná vedra. 
Kosohorský bodlák dostál 
svému názvu i v době covi-
du, kdy se také konal, ačko-
liv se vzhledem k situaci jed-
nalo spíše o bodláček. Duší 
festivalu, na němž tentokrát 
vystoupilo deset kapel, je 
místostarostka Kosovy Hory 
Lenka Havlíčková. Zeptali 
jsme se jí, nakolik rekordně 
vysoké teploty ovlivnily le-
tošní festival. „Máme menší 

účast návštěvníků, než bývá 

zvykem a musím říci, že 

zhruba sto deset lidí, kteří 

přišli, jsou hrdinové,“ odpo-
věděla s úsměvem Lenka. 
„Mnozí z nich dokonce při-

cházeli už před zahájením 

za největšího horka. Řekla 

bych, že jich bylo určitě pět-

advacet. Všem návštěvní-

kům festivalu jsme se snažili 

zpříjemnit jejich účast tím, 

že jsme sehnali kryté stánky 

k sezení a pořídili jsme také 

vodní mlhu. Lidé se mohli 

osvěžit a já sama jsem tam 

byla několikrát.“ Místosta-
rostka Kosovy Hory při-
pomněla, že Kosohorský 
bodlák se průběžně při-
pravuje po celý rok. Lenka 
Havlíčková dává dohroma-
dy kapely, které mají zájem 
zahrát na dalším ročníku 
festivalu a také je v kontak-
tu s novými zájemci, kteří 
by chtěli vystoupit v Parku 
generála Mareše. Letos zde 
byla nováčkem kapela Hrst 
od Vlašimi.

Tři kapely 
z regionu

Z desítky vystupujících 
kapel byly hned tři s vaz-
bou na Sedlčansko a jako 
první jsme oslovili Janu 
Litošovou z Vrchotových 
Janovic, která společně 
s Lenkou Havlíčkovou 
působí v kapele Vektory. 
Dalšími členy jsou Jaromír 
Veselý ze Sedlčan, Luboš 
Řeháček z Votic a Adam 
Řeháček, který bydlí v Be-
nešově. „Společně hrajeme 

už přes deset let na festiva-

lech, na country bálech, při 

Kosohorský bodlák sluneční 
výheň nespálila

různých oslavách a pravi-

delně vystupujeme v krás-

ném prostředí votického 

kláštera, ve kterém se pořá-

dají i divadelní představení. 

Nejbližší náš koncert tam 

máme 22. září,“ připomně-
la Jana Litošová. 

Další hudební forma-
cí ze Sedlčanska, která 
zahrála na Kosohorském 
bodláku, a to už podruhé, 
byla kapela Marion. „My 

jsme se dali dohromady 

před dvěma a půl lety,“ 

uvedl hráč na bicí Karel 
Pšenička, z Chlumu, které-
ho doplňoval jeho parťák, 
zpěvák a kytarista Dan 
Dvořák z Mokrovrat. Další-
mi členy Marion jsou Víťa 
Matoušek z Třebnic a Ro-
man Slívka z Krásné Hory. 
„Všichni jsme hráli v jiných 

kapelách a dohromady nás 

dalo naše kamarádství. Po-

řád nás to společně táhlo 

k folku a folk rocku, trochu 

i ke country, a řekli jsme si, 

že bychom mohli založit 

novou kapelu. Paradoxně 

nám pomohl covid, proto-

že jak se nemohlo nikde 

vystupovat, měli jsme do-

statek času, zavřeli jsme se 

do zkušebny a dali do kupy 

svůj repertoár. Od té doby 

společně hrajeme a baví 

nás to. Další vystoupení bu-

deme mít na sedlčanském 

Street Food festivalu v sobo-

tu 26. srpna.“

Účastníkům festivalu 
jistě nikdo nemusel před-
stavovat country kapelu ze 
Sedlčanska Fanda Tomá-
šek a přátelé, která hraje 
vlastní i převzaté skladby. 
Kapela hraje v sestavě 
Fanda Tomášek (kytara, 
zpěv), Standa Mareček 
(bendžo, kytara, zpěv), 
Zbyněk Tomášek (foukací 
harmonika a zpěv) a Jir-
ka Podrázký (elektrická 
basa). Jaká je současnost 
kapely, nám přiblížil její 
lídr a zakladatel. „Hraní 

máme opravdu hodně, 

a to i na festivalech,“ řekl 
nám Fanda Tomášek. „Teď 

naposledy jsme hráli v Or-

lově u Příbrami, kde bylo 

přes pět set lidí. Hrajeme 

po celé republice, ale mně 

se nejvíce líbí komornější 

vystoupení na různých ro-

dinných oslavách. To je pro-

stě paráda, protože si s lid-

mi můžeme více popovídat 

a zahrát jim, co si přejí. 

Každý týden také hrajeme 

v Kosově Hoře, a protože se 

na festivalech potkáváme 

s mnoha našimi kamarády, 

tak je vždycky pozveme 

a v Kosovce si společně 

zahrajeme. Minulou středu 

nás tady hrálo dvanáct. Teď 

už se těšíme na naše dvě 

vystoupení na sedlčanské 

pouti v chovatelském areá-

lu. Ještě v sobotu o pouti se 

zúčastníme také akce pod 

názvem Jízda generála Cus-

tera na ranči herce Václava 

Vydry.“

Country tance 
byly zpestřením

K pořádnému folko-
vému a country festivalu 
patří také vystoupení ta-
neční country skupiny. 
S Kosohorským bodlákem 
jsou po dlouhé roky spja-
tí Country Friends, kteří 
jsou činní již celé desetile-
tí. Sympatické bylo, že při 
jejich vstupech se k nim 
přidávali i další country 
tanečníci. „Vystupujeme 

všude tam v našem okolí, 

kde hrají country,“ svěřil 
se člen skupiny tanečníků 
Luboš Budka. „Pokud by se 

našel zájemce, který by se 

country tance chtěl naučit, 

může mezi nás přijít. Kro-

mě letních prázdnin se pra-

videlně každý týden schá-

zíme jednou v Nadějkově 

a jednou u nás v Úklidě.“

David Myslikovjan

SEDLČANY Krčínova slav-
nost pro prvňáčky je čis-
tě sedlčanským závěrem 
projektu Už jsem čtenář, 
do kterého se po svém 
zapojuje celá řada čes-

kých knihoven. V Měst-
ské knihovně Sedlčany 
předchází této slavnosti 
pět programů pro prvňáč-
ky během školního roku. 
Celý projekt je zaměřen 
na podporu čtenářské 
gramotnosti a rozvíjení 
čtenářských návyků.

Rytíř Jakub Krčín, kte-
rého letos poprvé před-
stavoval místostarosta 
města Zdeněk Šimeček, 
rekapituluje svůj život 
a úspěchy. Čert, který si 
chce Krčína konečně od-
nést do pekla, mu opo-
nuje a uvádí jeho tvrzení 
na pravou, čertovskou, 
míru. Do pekla si jej ale 

neodnese, protože rytíř 
Jakub Krčín je ten pravý, 
kdo může děti pasovat 
na čtenáře. 

Slavnosti se mohou 
zúčastnit i rodiče dětí 

a vidět tak nadšení svých 
dětí, když trochu nejis-
tě poklekají před rytí-
ře, který jim položí svůj 
meč na rameno a pasuje 
je tímto na čtenáře. Už 
s viditelným oddechem 
si pak přebírají z rukou 
ředitelky knihovny Blan-
ky Tauberové čtenářský 
glejt, od čerta knižní dá-
rek a šmouhu na tváři. 

V letošním školním 
roce v sedlčanské knihov-
ně pasovali 104 dětí z pěti 
tříd 1. a 2. základní školy 
v Sedlčanech. Místosta-
rosta Šimeček si tak svou 
roli díky pateru opaková-
ní opravdu užil.          -ab-

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

Dechovky v Petrovicích 
SDH Mezihoří, tak jako každý rok, pořádá letos 

v neděli 23. července od 14 hodin v zámeckém 

parku v Petrovicích další ročník Setkání rodáků 

a přátel dechovky. Tentokrát všem přítomným bude 
celé odpoledne vyhrávat vynikající jihočeská dechová 

kapela Muzikanti z jižních Čech. 

Na závěr letošního roku – v sobotu 11. listopadu 

od 16 hodin mezihorští hasiči pozvali do Obecního 
domu v Petrovicích k poslechu a tanci další 

jihočeskou kapelu, a to Malou muziku Nauše Pepíka.

Srdečně se na vás těší SDH Mezihoří

Děti pokleknou 
před rytíře Dokončení ze strany 1



7stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

V této rubrice probírá-
me plevely, tedy rostliny 
na zahrádce ne příliš žá-
doucí. Třezalka tečkovaná 
typickým plevelem není, 
protože leckdo si ji v rohu 
zahrady pěstuje „na čaj“ – 
tedy jako prostředek k vy-
lepšení zdraví, a někdo si ji 
hýčká pro její krásu. 

A kdo pravidelně seká, 
ten o nějakém takovémto 
plevelu neví.

Ovšem kdo má na svém 
pozemku jak třezalku, tak 
krávy, může se dočkat 
růžového mléka. Ve stře-
dověku to byla záminka 
k honu na čarodějnice. 
Děvečky byly souzeny 
za uhranutí, protože nikdo 
tehdy neuměl vysvětlit, 
proč dobytek „dojí krev“. 
Dnes už víme, že za to ne-
mohly děvečky, ale barvi-
vo v třezalce obsažené. 

Hony na čarodějnice 
se sice už nepořádají, ale 
aby mě nehonili expo-
nenti farmaprůmyslu, ne-
budu nikoho nutit, aby ji 
konzumoval. Zvlášť když 
je třezalka doporučována 
lidem s nevyváženou psy-
chikou - to by mě pak mohl 
honit leckdo.

Nebudu zde tedy po-
pisovat tradované účinky 
jako je antidepresívní úči-
nek. Ani očistné účinky, 
způsobené lepším fun-
gováním jater, ani úlevy 
od bolestí, třeba po trhání 
zubů.

Zmíním však aspoň 
zevní užití. Vyplatí se při-

pravit si mazání na páteř, 
zvané Janův olej. To proto, 
že třezalka má nejvyšší ob-
sah účinných látek kolem 
svátku svatého Jana Křtite-
le. Třezalka, vylouhovaná 
v oleji, pomáhá regeneraci 
plotének. Což vědí zejmé-
na maséři, využívající tzv. 
Dornovu metodu a Breu-
ssovu masáž.

Olej je temně červený, 
i když jej získáváme ze 
zelené rostliny se zlatými 
květy. Na to nemusíme být 
alchymisty. Tu barvu nám 
dodá již zmíněné červené 
barvivo hypericin.

Každý asi slyšel o tom, 
že třezalka fotosenzibiluje. 
To znamená, že pokud be-
rete třezalku, neměli byste 
chodit na sluníčko, pro-
tože se vám může udělat 
vyrážka. To se traduje a je 
třeba to brát v úvahu, ale 
osobně jsem se s tím zatím 
nesetkala.

Zato si mnozí libují, že 
jim pomohla s problémy 
žaludku, jater, žlučníku či 
ledvin, zbavila je zánětu 
nebo zahojila ránu, zapů-
sobila proti bakteriím či 
virům. 

No aby ne – vždyť ob-
sahuje glykosidy (třeba 
rutin), fl avonoidy (kverce-
tin), třísloviny, pryskyřice, 
silice…

Každý si to může dohle-
dat, a třezalku pak použí-
vat dle svého svobodného 
rozhodnutí a na svou zod-
povědnost.

Hanka Synková

Na Církvičce, a také něko-
lik známých staveb v okolí 
města. Je to například ose-
čanský zámek, křepenická 
tvrz Krčínov, hrad Vysoký 
Chlumec, zámek v Kosově 
Hoře, zámek v Radíči, Čer-
vený Hrádek, nebo větrný 
mlýn u Příčov. Při listová-
ní kalendářem je na první 
pohled zřejmé, že sedlčan-
ský rodák Roman Čiko je 
patriotem a že svůj region 
má rád. Několik Romano-
vých kreseb je ale také 
i v kronice města Votice 
a rovněž ve vlastivědném 
muzeu. Vyzkoušel si i kres-
bu na zeď nebo malování 
henou na tělo. Jen několik 
dní po dokončení kalendá-
ře jsme Romana oslovili 
a požádali ho, aby nám 
svoje nejnovější dílo před-
stavil.

Jak dlouho váš kalen-

dář vznikal? Chodil jste 

pro inspiraci i do teré-

nu?

Začal jsem na něm pra-
covat na začátku tohoto 
roku. Kreslil jsem výhrad-
ně podle fotografi í. Několik 
z nich mi dodali kamarádi 
a něco jsem si našel na in-
ternetu. Každá kresba byla 
vytvořena zhruba za deset 
hodin s tím, že jsem praco-
val asi tak hodinu denně.

Která z kreseb vám 

dala nejvíce zabrat?

Možná to byl Červený 
Hrádek, protože na této 
kresbě je nejvíce stínování.

Po dokončení kalendá-

ře jste své dílo jistě uka-

zoval příbuzným a zná-

mým. Jaká byla jejich 

odezva?

Nejdříve jsem o kalen-
dáři mluvil se svými přáte-
li, kterým jsem se svěřil, že 
bych něco takového chtěl 
vytvořit. Kamarádi moje 
kresby znají, viděli spous-

Kreslíř Roman Čiko vytvořil 
unikát, do svého nového 
kalendáře precizně zachytil 
několik dominant Sedlčan 
i okolí města tužkou

tu z nich a hned mi nápad 
odsouhlasili s tím, že je to 
dobrá myšlenka, a že si 
myslí, že kresby obyvatele 

regionu zaujmou. To mi do-
dalo další energii k tomu, 
abych se pustil do práce. 

Pokud pomineme prá-

ci na novém kalendáři, 

co dalšího jste v posled-

ní době vytvořil?

Kreslím hlavně pro 
lidi, takže tvořím podle je-
jich požadavků portréty. 
Rád dělám podle fotogra-
fií také portréty známých 
osobností.

Plánujete se věnovat 

v budoucnosti podobné-

mu motivu, jako byl ka-

lendář o Sedlčansku?

Ano, ale už by se nejed-
nalo přímo o okolí. Rád 
bych zachytil nejznámější 
stavby naší republiky jako 
je Pražský hrad nebo Kar-
lštejn. Někdo také může 
namítnout, že v kalendáři 
není více kostelů, které 

jsou dominantou mnoha 
obcí na Sedlčansku, takže 
by se příště nechalo do dal-
šího kalendáře zpracovat 

i toto téma, ale uvidíme až 
podle toho, jak dopadne 
tento aktuální.

Zmínil jste, že kalen-

dář jste kreslil podle 

fotografi í. Je na vašich 

kresbách v něm něco, co 

už dnes v reálu součástí 

stavby není?

Na kresbě kostela sva-
tého Martina, kterou jsem 
dělal jako jednu z prvních, 
jsou u kostela vidět dva 
vzrostlé jehličnaté stromy. 
Ten, který stál při pohle-
du k náměstí blíž k věži, 
tam už dnes není, protože 
byl nebezpečný pro ko-
lemjdoucí i pro samotný 
kostel. Jel jsem z práce, 
viděl jsem před kostelem 
pokácený strom a uvědo-
mil jsem si, že jsem vlastně 
zachytil historii.

David Myslikovjan

V pondělí 17. července uplynuly dva roky, 
kdy nás navždy opustil pan 

Josef Roubík 
ze Skoupého.

Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi.

Stále vzpomíná manželka a děti s rodinami.

Roman Čiko a jeho kalendář Tužkou po Sedlčansku 2024

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 1 2 )

Což takhle dát si… 
čarovník, krevníček, 

prostřelenec, 
svatojánskou bylinu 

alias třezalku?Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Farmařina bylo 
téma letošní dlouhodobé 
soutěže Čtenářská liga, 
ale také společného pro-
jektu Městské knihovny 
v Sedlčanech s 3. ZŠ Sedl-
čany. Projekt se uzavřel 29. 
června na školní zahradě 
3. ZŠ setkáním nazvaným 

Hmyzárium, na něž byla 
pozvána také spisovatelka 
Markéta Vítková. 

Ta provedla přítomné 
zábavnou formou vývojo-
vými stádii motýla i včely 
a k tématu měla připrave-
né i „běhací“ hry. Na sta-
novištích, které Markéta 
Vítková připravila, si děti 
mohly prohlédnout různé 
pomůcky, předměty, ob-
rázky, složit hmyzí puzzle... 

Pod mikroskopem žasly 
nad složením květiny, ale 
také nad muším křídlem. 

Během dopoledne došlo 
i na divadelní představení 
– minimuzikál Honza jde 
do světa v provedení mlad-
ších žáků školy a scénky 
na téma farmařina v po-

dání knihovnic. Scénky 
na základě konkrétních 
zadání vymyslela umělá in-
teligence. Děti i jejich učite-
lé si za svoji ochotu tropit 
s knihovnicemi jakoukoliv 
aktivitu a být pro každou 
„srandu“ vysloužili drobné 
dárky a pamětní listy. Ani 
to nebylo jen tak a převzetí 
bylo nutné stvrdit vypitím 
trochy mléka a snědením 
kousku chleba.             -ab-

KALENDÁŘ

 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Kosova Hora – hřiště
21. 7. Kabát revival

letní taneční zábava s ka-

pelou Kabát revival; 21:30

 Zvírotice – park u hasi-
čárny
22. 7. Letní taneční zábava

k tanci a poslechu hraje 

skupina Podříci; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
22. 7. Letní live band

hrají kapely Kaktus Verde 

a S.A.M., navazuje after-

party; 22:00

 Petrovice – zámecký 
park
23. 7. Setkání rodáků Me-

zihoří a přátel dechovky

hraje kapela Muzikanti 

z jižních Čech; 14:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
23. 7. F. S. G. a host

koncert F. S. G. a hosta 

Olivera Kolky; 19:00

 Přestavlky – náves
29. 7. Pouťová zábava

hraje Hošna band a kapela 

Bez Dvorak Brothers; 20:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

 Votice – klášter
Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; do 31. 8.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

Lubomír Pavelčák – Li-

choočko

výstava fotografi í Lubomíra 

Pavelčáka; do 6. 9.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 DIVADLO

 Osečany – zámek
22. 7. Kalifornská mlha

detektivní komedie o umě-

ní; 20:30

28., 30. 7. 4000 dnů

letošní premiéra intimní 

tragikomedie; 20:30

29. 7. Všechny báječné věci

tragikomedie o hledání 

důvodů, proč žít; 20:30

 Votice – dvůr kláštera
23. 7. Letní pohádka 

aneb Skřítek Třešnička 

a třešňová nálada

pohádku pro děti uvádí 

Liduščino divadlo; 18:00

30. 7. Čarodějka Elsie 

a kocourek Pooky

pohádku pro děti uvádí 

Divadlo Šneček; 18:00

 KINO

 Votice – dvůr kláštera
19. 7. Letní kino: Děti 

Nagana

promítání nové sportovní 

rodinné komedie; 21:15

26. 7. Letní kino: Ostrov

promítání nové romantické 

dobrodružné komedie; 21:15

2. 8. Letní kino – Tři 

mušketýři: D‘Artagnan

promítání nového dobro-

družného fi lmu; 21:15

 Vysoký Chlumec – 
Sportareál Šťastný
19. 7. Letní kino: Ostrov

promítání nové české ro-

mantické komedie; 21:45

 Sedlec-Prčice
21. 7. Dungeons & Dra-

gons: Čest zlodějů

dobrodružná fantasy kome-

die; 20:00

28. 7. Super Mario Bros 

ve fi lmu

animovaná akční rodinná 

komedie; 16:00, 20:00

 Sedlčany

21. 7. Život kotěte

francouzský dobrodružný 

rodinný fi lm; 20:00

 Vysoký Chlumec – hřiš-
tě u pivovaru
2. 8. Letní kino: Buď 

chlap!

promítání nové české 

komedie; 21:30

 SPORT

 Sedlčany – kotlina
22. 7. Rallycross Cup

29. 7. Radeč Cup

 Petrovice – Skoupý
22. 7. Memoriál Zdendy 

Vanžury

nohejbalový turnaj

 Sedlčany, Dublovice, 
Líchovy
22. 7. SILMET Rally 

Příbram

42. ročník, závod rally 

sprint série a MČR historic-

kých automobilů; 8:00

 Kosova Hora – park 
generála Mareše
22. 7. Letní volejbalový 

turnaj

10. ročník volejbalového 

turnaje; 8:00

 Zvírotice
22. 7. Vltavský vodník

49. ročník nohejbalového 

turnaje trojic, večer taneční 

zábava; 8:30

 Přestavlky – náves
29. 7. Nohejbalový turnaj

nohejbalový turnaj v rámci 

přestavlcké pouti; 8:00

 Sedlec-Prčice – hřiště 
Na Starce
29. 7. O pohár Českého 

Meránu

20. ročník turnaje dvojic 

v pétanque; 13:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
21., 22., 28., 29. 7. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Sedlčany – kotlina
23. 7. Všeobecná auto 

moto burza

 Petrovice – náměstí
28., 29., 30. 7. Petrovické 

řezbování

ukázka řezbování, dopro-

vodný program

 Přestavlky – náves
29. 7. Přestavlcká pouť

nohejbalový turnaj, skákací 

hrad, zábavný program pro 

děti, večerní zábava; 8:00

 Osečany
30. 7. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den; 

9:00–19:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno každý den; 

10:00–19:00

 Osečany

Drahoušek

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Chotilsko
Veselý Vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.
cz v rubrice Kalendář. 
Umístění akce do rubriky 
je zdarma. Upoutávky 
posílejte včas e-mailem na: 
kalendar@sedlcansky-kraj.cz

Farmařina, to 
je dřina
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DOBROŠOVICE V sobotu 8. 
července se uskutečnila ha-
sičská slavnost u příležitosti 
120 let od založení místního 
sboru dobrovolných hasi-
čů a oslavy 665 let od první 
dochované písemné zmínky 
o osadě Dobrošovice. 

Hasiči si pro tuto výjimeč-
nou událost nechali zhotovit 
nový vyšívaný prapor a jeho 

požehnání farním vikářem 
Robertem Benno Štěpán-
kem se stalo hlavním bodem 
programu hasičské slavnos-
ti. Starosta sboru Miroslav 
Hájek seznámil přítomné 
s progamem a představil pu-
blikaci s názvem SDH Dobro-
šovice 1903-2023 a obec Dob-
rošovice 1358-2023. 

Následně pozval účast-
níky oslavy ke sledování 
doprovodného programu. 
Za tropického dne předved-
li mladí hasiči své hasičské 
dovednosti při provedení 
požárního útoku a bravur-
ně zvládli i ukázku hašení 
historickou koňskou stří-
kačkou. Pozornosti se tě-
šila výstava dokumentace 

o historii SDH Dobrošovice 
a osady Dobrošovice. Zau-
jal soutěžní kvíz s názvem 
Poznej svého souseda. 
K příjemné a pohodové at-
mosféře hasičské slavnosti 
přispěl zpívající harmoni-
kář Martin Zrůbek mladší. 
Slavili hasiči i celá osada.

František Vávra

SEDLČANY Jasné zvonění 
školníka ZŠ Propojení Marti-
na Písaříka na mosazný zvon 
oddělilo předposlední školní 
den na dvoře školy přítom-
nost od minulosti. Posledním 
zvoněním žáků 9. tříd skonči-
lo jejich působení ve škole. 

Při dopolední slavnosti do-
šlo na poděkování učitelům, 
soutěž pro osmé ročníky, 
stahování školní vlajky, hym-
nu a další písničku zpívanou 
deváťáky. A také slzičky 
v očích „jejich“ prvňáčků. 

-propoj-

SEDLČANY Žáci, kteří skon-
čili svoje školní léta na 2. ZŠ 
Propojení Sedlčany přijetím 
na víceleté gymnázium či 

odchodem z devátého roč-
níku, prožívají předposled-
ní školní den odpoledne 
malou slavnost. Loučí se 

se školou, s pěti, respektive 
devíti prožitými lety, se svý-
mi třídními, ředitelem školy 
i ostatními učiteli.   -propoj-

KOSOBUDY Sobotní tradiční letní vystoupení Pučmeláků na hrázi rybníka Divišák v Kosobudech přilá-
kalo mnoho návštěvníků. Aby ne, počasí bylo více než vydařené a nechybělo ani kvalitní občerstvení 
a dobrá nálada. Pučmeláci ve složení Miroslav Šindelář, Vratislav Fořt a Miloš Hroch hráli jako o život 
a tak nebylo divu, že se na hrázi rybníka končilo až nad ránem. Jana Motrincová. FOTO:Obec Klučenice

SEDLČANY Noc před svát-
kem svatého Jana je magic-
ká a pojí se k ní celá řada 
rituálů. Letošní Svatojanská 
noc byla oproti jiným rokům 
v sedlčanské knihovně – po-
časí bylo nevyzpytatelné. 

Pracovnice knihovny 
společně s dětmi tančily 
na lidové písničky, pletly 
věnečky z devatera kvítí 

a připomínaly, jak magickou 
moc má takový věneček 
zavěšený doma na dveřích 
a co dokáže, když jej děti 
dají doma pod stůl a zakryjí 
bílým plátnem. Představe-
ní Kataríny Fialy a Luboše 
Pavla z divadla Na houpač-
kách bylo hravé, rozpustilé 
a hodně energické. Jak by 
ne, když šlo o Pipi Dlouhou 

punčochu a její dobrodruž-
ství v Praze. 

Děti odcházely s rozzá-
řenýma očima, velkým věn-
cem na hlavě a plné dojmů. 
Knihovnice tentokrát více 
improvizovaly, ale ničemu 
a nikomu to nevadilo. Atmo-
sféra pospolitosti a srdeč-
nosti toho byla důkazem.

-ab-

Poslední zvonění oddělilo 
přítomnost od minulosti

Hasiči přivítali do života 
svůj nový vyšívaný prapor

Svatojanská noc se ukryla v knihovně

Žáci se rozloučili
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DOMAŽLICE První čer-
vencový víkend patřil 
v Domažlicích prestižní 
soutěži. Konalo se zde 
Mistrovství ČR dorostu 
v požárním sportu. Náš 
reg ion reprezentoval i 
dorostenky a dorostenci 
z SDH Petrovice a SDH 
Počepice a své pomyslné 
želízko v ohni měl i SDH 
Nechvalice. 

Dorostenky z SDH Pe-
trovice skončily celkově 
na krásném sedmém mís-
tě a bojovaly následov-

ně. V disciplíně štafeta 
4x100 m s překážkami pe-
trovické dorostenky obsa-
dily šesté místo, v běhu 
na 100 m s překážkami se 
děvčata umístila na devá-
tém místě a v požárním 
útoku Petrovice vybojo-
valy šestou příčku. Do-
rostenci z SDH Počepice, 
přesto že si oproti loňsku 
ve všech disciplínách 
časy vylepšili, odvezli si 
z letošního mistrovství 
celkové pěkné osmé mís-
to. V letošní velké kon-

kurenci družstev brali 
kluci v požárním útoku 
čtvrté místo, v běhu 100 m 
překážek sedmé místo, 
ve štafetě 4x100 m desáté 
místo. V poslední závodní 
den v pondělí 3. července 
závodili jednotlivci, kde 
starší dorostenka z SDH 
Nechvalice Eliška Skalická 
v běhu na 100 m překážek 
brala třetí místo, v běhu 
na 100 m s PHP čtvrté 
místo a celkově skončila 
na krásném třetím místě. 

Sabina Motrincová

DUBLOVICE V minulé se-
zóně se sajdkárkrosové 
dvojici nebývale dařilo, 
dokonce se stala mistrem 
světa, ale letos…

Ve sportovní hantýrce 
se tomu říká „mistrovská 
kocovina“. Zatímco v jed-
né sezóně se jedinec nebo 

tým stane šampiónem, 
na začátku té následující 
se stále ne a ne zadařit. Za-
žil to i dublovický Ondřej 
Čermák v úloze spolujezd-
ce se svým parťákem Etie-
nnem Baxem z Holandska. 
Tato mezinárodní dvojice 
společně opět absolvuje 
světový šampionát v sajd-
kárkrosu. 

„V prvním letošním 

závodě mistrovství světa 

ve Španělsku jsme měli 

ošklivý pád,“ připomněl 
Ondřej Čermák. „Naštěstí 

to dopadlo bez vážného 

zranění, ale bohužel to 

dost otřáslo s psychikou 

Etienna. Do toho jsme 

měli technické problémy, 

a i na dalších závodech 

se moc nebodovalo a ne-

dařilo. Byli jsme z toho 

opravdu zklamaní. Až sed-

mý závod mistrovství světa 

v Polsku a také závod před-

poslední červnový víkend 

v belgickém Lomellu nám 

konečně vyšel a jsme zpět 

v plné síle. Přesně to jsme 

potřebovali, protože jsme 

si přivezli zlato. Přišli jsme 

o dost bodů, takže bylo na-

čase je začít stahovat.“

Bodově se holandsko-
-česká posádka přiblížila 
na vedoucí belgicko-fran-
couzskou dvojici Vanlu-
chene/Musset. „Získali 

jsme před třetí posádkou 

Hermans/Van de Boga-

art náskok dvaceti sedmi 

bodů. Patří nám tedy zatím 

druhá pozice mistrovského 

šampionátu,“ doplnil Ond-
ra. Na otázku, jestli po ne-
vydařeném začátku sezó-
ny ještě posádka věřila, že 
pořád není nic ztraceno 
a že ještě může na mist-
rovství světa bojovat opět 
o metu nejvyšší, odpo-
věděl: „V letošním roce je 

kalendář závodů mistrov-

ství hodně nabitý, a tak 

i po dvou nevydařených 

podnicích jsme věřili, že 

ve zbytku dvanácti závodů 

je velká šance na prvenství 

v celém šampionátu. Věří-

me stále a dáváme do toho 

maximum.“

Do konce mistrovství 
světa nyní zbývá ještě 
šest závodů, v nichž se 
dvojice Bax/Čermák bude 
snažit získat co nejvíce 
bodů. Další start ji čekal 
ve druhé polovině červen-
ce v německém Strassbe-
ssenbachu.     

David Myslikovjan

STRASSBESSENBACH Ho-
landsko-česká sajdkárová 
posádka, kterou společně 
s Etiennem Bachem tvoří 
Ondřej Čermák z Dublovic, 
absolvovala o uplynulém 
víkendu další závod ze seri-
álu mistrovství světa, tento-
krát v Německu. Vzhledem 
k tomu, že obhájci světové-
ho prvenství v sajdkárkro-
su nevstoupili do nového 
ročníku šampionátu příliš 
šťastně a začalo se jim da-
řit až v několika posledních 
závodech, zajímalo nás, jak 
se jim vedlo tentokrát. V ne-
děli ve večerních hodinách 

jsme proto s posádkou na-
vázali kontakt. 

„Momentálně jedeme 

z dalších našich závodů 

v německém Strassbessen-

bachu, vezeme si další zla-

tou medaili a také další cen-

né světové body,“ řekl nám 
Ondřej Čermák a dodal: 
„Jsme moc šťastní a spoko-

jení. Příští týden nás čeká 

Grand Prix v Irsku, kde se 

závody sajdkár jedou po-

prvé. Momentálně máme 

ztrátu na první posádku 

Vanluchene/Musset již je-

nom osmnáct bodů.“

David Myslikovjan

ČAFC Praha 
− TJ TATRAN 
SEDLČANY 8:3 
(6:2) 
PRAHA V sobotu 15. červen-
ce sehrál Tatran svůj první 
přátelský zápas před sezo-
nou, a to proti účastníkovi 
pražského přeboru. 

Brankostroj hned 
v úvodu 

Ve velkém horku posklá-
dali hosté kádr jen ze 14 hrá-
čů. Jednalo se o mix áčka, 
béčka a dorostu. Na hřišti se 
ukázal i Tomáš Říha z Votic, 
který s Tatranem absolvuje 
přípravné období. Zápas 
se Tatranu vůbec nevydařil 
a v prvním poločase inka-
soval šest branek. Zbytečné 
ztráty míče a nedůrazná hra, 
to byly aspekty k tak velké-
mu náskoku soupeře, který 
byl maximálně efektivní. 
I když Tatran vedl už v páté 
minutě, tak po půl hodině 
hry byl stav 5:1. Do půlky 
svým druhým gólem snížil 
Kvěch, ale soupeř přidal ješ-
tě jednu branku a v poločase 
svítil na výsledkové tabuli 
potupný výsledek 6:2. 

Zlepšení 
ve druhém dějství 
nestačilo 

Domácí do druhé půle 
prostřídali všechny hráče 

a hned v úvodu přidali sed-
mou branku, kdy střídající 
Lukáš Dřevojan neměl nárok 
na přesnou střelu do šibe-
nice. I když Tatran nemohl 
poslat do zápasu více čers-
tvých hráčů, tak druhá půle 
byla z jeho strany lepší než 
ta první. V gólových šancích 
se domácím minimálně vy-
rovnal, ale Hanuš, Říha ani 
Krůta své velké příležitosti 
neproměnili. Domácí přidali 
po obrovské hrubce osmou 
branku a v poslední minutě 
korigoval výsledek svou třetí 
brankou po rohu Kvěch. 

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelen-

ka: „Hodnocení nemůže být 

pozitivní. Absence prakticky 

poloviny hráčského kádru 

byla prostě znát. Bohužel ze 

zápasu musel navíc odstoupit 

hned v úvodu Kouklík, které-

mu se ozvalo nedoléčené zra-

nění z minulé sezóny.” 

Sestava Tatranu: Jirá-
ček (46. Dřevojan) – Repet-
ný, Hofman, Plesl, Krotil – 
Říha, Habart (60. R. Krůta), 
Kouklík (25. Pudil), Hanuš, 
Schwarz – Kvěch

Další přípravné utkání 
sehraje Tatran ve stře-
du 19. července s Bene-
šovem, který sestoupil 
z ČFL. Zápas se odehraje 
v Neveklově od 18.30.

David Štverák

Ošklivý pád a technické 
problémy přibrzdily holandsko-
českou posádku v úvodu 
mistrovství světa v sajdkárkrosu

Ondřeji Čermákovi (vlevo) a Etienne Baxovi se na světovém šam-
pionátu opět daří.

Mladí hasiči se umístili na prestižní 
soutěži v první desítce

Tatran v prvním přátelském 
utkání obdržel osm branek

Obhájcům světového 
titulu v sajdkárkrosu se 
začalo dařit
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SEDLČANY Fotbaloví hráči Tatra-
nu i jejich fanoušci si ještě užívají 
letního času bez fotbalu, ačkoliv 
hráčům už začala přípravná část 
na další sezónu krajského přebo-
ru. Jak hodnotil tu předešlou hlav-
ní trenér TJ Tatran Sedlčany a fot-
balový lodivod Vlastimil Zelenka, 
jsme se ho zeptali v rozhovoru.

Jaká byla minulá sezóna?

Měli jsme špatný začátek, pak se 
nám podařil střed podzimu, když 
jsme doma vyhrávali se silnými 
soupeři velkým rozdílem. Posled-
ní tři kola byla zase nepovedená, 
získali jsme jen bod a dostali deset 
gólů… Na jaře jsme udělali šňůru 
devíti zápasů bez prohry, bohu-
žel v ní bylo pět remíz. Pak jsme 
prohráli dva venkovní zápasy, ale 
konec soutěže se nám zase povedl 
a prohráli jsme jen v posledním zá-
pase, který už nic neřešil, a navíc 
jsme k němu odjeli jen s 13 hráči. 
Nesplnili jsme ale cíl, který jsme si 
dali v úvodu soutěže, že skončíme 
do pátého místa. Takže nemůžeme 
být se sezónou úplně spokojeni.

Mohlo se, pokud by se pove-

dl začátek, pomýšlet na postup 

zpět do divize?

Zásadní byl podzim. To jsme 
ještě nebojovali s tak velkou ma-
rodkou, a přesto jsme uhráli méně 
bodů než na jaře. Bohužel jsme 
ztratili příliš bodů s celky ze dna 
tabulky – jen se sestupujícími jsme 
přišli o osm bodů. Kdybychom 
alespoň jeden z devíti remízových 
zápasů vyhráli, tak máme stejně 
bodů jako druhá Sokoleč.

Budou se v týmu dělat nějaké 

změny? 

O žádných odchodech nevím. 
Co se týče příchodů, rádi bychom 
zkvalitnili a rozšířili kádr, ale zatím 
nemáme nic konkrétního.

Na jakém postu by potřeboval 

Tatran posílit?

Pokud se uzdraví většina maro-
dů, tak bude hlavně v obraně přet-
lak. Posily bychom uvítali do ofen-
zivy. V mnoha zápasech jsme 
bohužel neměli možnost oživit hru 
střídáním, to ale souviselo hlavně 
s marodkou. Samozřejmě kvalitní 
posily se zkušenostmi z vyšších 
soutěží by se hodily na každém 
postu. To je ale nereálné.

Jak to aktuálně vypadá s ma-

rodkou týmu?

Na marodce zůstanou určitě Mi-
chal Kdolský a Petr Haas. U obou 
zatím nejsou vyhlídky moc opti-
mistické. V úvodu přípravy ještě 
nebude k dispozici Matěj Sochů-
rek, ale snad se brzy zapojí. Ma-

těj Habart a Milan Krůta by snad 
měli být do začátku přípravy v po-
řádku. Fanda Hofman už naskočil 
v posledních zápasech.

Sedlčany měly v soutěži 

druhý nejlepší útok – vsítil 73 

branek. Nekrouží kolem ofen-

zivních es zájemci z vyšších 

soutěží?

Zatím nevím o konkrétním zá-
jmu o naše útočníky. Ono těch 73 
gólů dalo celkem 18 hráčů a ze tří 
nejlepších střelců byli Sochůrek 
(10 branek) a Haas (8 branek) vět-
šinu nebo celé jaro zraněni. Takže 
na gólech se podílel prakticky celý 
tým, nestálo to na útočnících.

Béčko se zachránilo v I. B tří-

dě, pro áčko je to určitě výhoda…

Výhoda je to hlavně pro mladé 
hráče, kteří mohou sbírat minuty 
v dospělém krajském fotbale, po-
kud nemají plnou minutáž v áčku. 
Nicméně záchrana béčka byla 
hodně složitá i pro nás. Řada klu-
ků musela chodit na dva zápasy 
za víkend a třeba Vašek Lípa větší 
polovinu jara odehrál vždy zápas 
za áčko i béčko.

Co teď hráče čeká? 

Příprava odstartovala v úterý 
11. července. Trénovat budeme 

třikrát týdně a v závěru července 
absolvujeme krátké soustředění 
v Novosedlech u Českého Krumlo-
va. V přípravě se utkáme s ČAFC 
Praha (hraje pražský přebor), 
s Benešovem, Soběslaví a Čes-
kým Krumlovem (divizní soupeři) 
a v generálce 5. srpna s Milevskem 
(jihočeský přebor). Všechny zápa-
sy hrajeme na hřišti soupeřů kro-
mě generálky, která bude na na-
šem stadionu. A první soutěžní 
mistrák budeme hrát 12. srpna.

Starší dorost skončil ve své 

soutěži poslední a ani ostatní 

mládežnické kategorie sedlčan-

ského fotbalu si moc dobře ne-

vedly…

To je samozřejmě problém. 
Přechod z dorostu přináší u řady 
kluků problém s přizpůsobením 
se dospělému fotbalu, hlavně co 
se týče tvrdosti a rychlosti. Po se-
stupu z krajského přeboru bude 
velice složité, aby někdo naskočil 
hned do áčka. Tady je dobře, že se 
béčko udrželo a kluci budou mít 
možnost adaptace v I. B třídě.

Jak je to u Tatranu? Bere spí-

še hráče z mládeže nebo se jezdí 

koukat i k ostatním týmům, co 

hrají nižší soutěže v okolí?

Do divize jsme se dostali hlav-
ně díky našim odchovancům, 
kteří prošli mládeží 1. FK Příbram 
a po skončení dorosteneckého 
věku se vraceli do Tatranu. A dále 
jsme áčko každoročně doplňovali 
kluky z našeho dorostu, který hrál 
v minulosti i divizi. Pozitivní je, že 
i z ročníku 2004 k nám přišli Ondra 
Štemberk a Víťa Plesl. Oba odehráli 
velmi dobré zápasy v závěru sou-
těže a určitě se poperou o pevné 
místo v základní sestavě. Doufám, 
že i v následujících ročnících vy-
lítne někdo, kdo se do kádru áčka 
dostane. Doplňování z vlastních 
řad je vlastně jediná možnost, jak 
doplňovat týmy dospělých. U hrá-
čů v nižších soutěžích často chy-
bí ctižádost hrát vyšší soutěž a šli 
by jen za penězi. Přesto se občas 
někdo objeví i u nás. V poslední 
době třeba Matěj Hašek z Maršo-
vic nebo Vláďa Schwarz z Petrovic. 
A neprezentovali se vůbec špatně.

V týmu jsou kluci, kteří se 

chtějí po fotbalové kariéře vě-

novat trénování a udělali si 

i trenérskou licenci – například 

Jaroslav Repetný. Jaký je váš 

pohled na věc?

Z toho mám velkou radost. Je 
hodně důležité, aby první fotbalo-
vé dovednosti učili nejmenší kluky 
aktivní nebo bývalí hráči. Jarda se 
přidal k mladší přípravce, kde už 
působilo několik dorostenců, a to 
je určitě správná cesta. Od nové 
sezóny se k němu přidá i Filip 
Dřevojan. Lukáš Brotánek, Petr 
Matoušek ml. a Zdeněk Janoušek 
založili na jaře předpřípravku, kde 
mají své syny. Věřím, že je za pár 
let uvidíme bojovat v áčku dospě-
lých.

Blíží se tradiční pouťový 

zápas, na který si najde cestu 

i hodně fanoušků a nebylo by 

od věci v něm sehrát derby proti 

Dobříši. Je v možnostech klubu, 

aby se tito dva soupeři utkali 

právě na pouť? 

Losování už bylo a myslím, že 
možnost ovlivnění, kdo přijede 
na pouť do Sedlčan, je prakticky 
nemožná. Často je problém získat 
při losování správné číslo, aby-
chom na pouť vůbec hráli doma. 
Tentokrát se o pouti střetneme se 
Spartou Kutná Hora v neděli 20. 
srpna.

Jaké jsou ambice týmu 

do nové sezóny?

V minulé sezóně jsme po se-
stupu skončili v horní polovině ta-
bulky na rozdíl od týmů Berouna 
a Horek, které znovu sestoupily. 
Řada mladých kluků, kteří měli 
v divizi problém s adaptací na do-
spělý fotbal, se v kraji prosadila 
mnohem lépe. Určitě se budeme 
chtít prát o vršek tabulky. Řekl 
bych, že v minulém ročníku nebyl 
žádný tým, který by nás v obou 
zápasech přehrál. Těžko však od-
hadnout sílu nováčků, ať už po se-
stupu z divize, tak i po postupu 
z I. A třídy. Každopádně s velký-
mi ambicemi na postup do divi-
ze půjdou do soutěže Tochovice, 
Milín a Chlumec, což jsou týmy 
z blízkého okolí a spolu s Dobří-
ší by na tyto zápasy mohlo přijít 
hodně diváků. Pro ně mám tra-
diční vzkaz, aby nás podporovali 
minimálně stejně jako v minulém 
ročníku a za kluky můžu slíbit, že 
se budeme snažit odvést takové 
výkony, aby nám mohli po zápase 
zatleskat.                   David Štverák

Doplňování dospělých týmů z vlastních 
mládežnických družstev je prakticky 
jediná možnost, říká Vlastimil Zelenka

Vlastimil Zelenka
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Už pěkných pár dní nás 

svírá velká vlna veder. 

A vypadá to, že hned tak 

neskončí. Každý z nás 

nemá možnost celé prázd-

niny trávit u vody a potom 

se v chládku osvěžit něja-

kým studeným nápojem. 

Kromě klimatizace doma 

či v autě je možné využít 

spoustu způsobů příjem-

ného ochlazování, které 

doporučují odborníci. Mě 

na jeden z nich přived-

la moje babička, aniž by 

o tom tenkrát měla tušení. 

Jenom nevím, jak by se 

na tento, mnou upravený 

způsob, dívali lékaři. Tře-

ba mi některý z nich teď 

dá vědět.

K babičce do Beskyd 

jsem kdysi do její roubené 

chaloupky z devatenác-

tého století jezdil na část 

zimních i jarních prázdnin. 

A to tam obvykle panova-

la pořádná zima. Babička 

se vždy o sto šest snažila 

ve starodávných kamnech 

vytopit světnici, ale mnoh-

dy to pořád nebylo ono. 

A tak mi večer před usnu-

tím jako malému klukovi 

dávala „zařízení“, kterému 

říkala termofor. Z gumové, 

dosud placaté nádoby, vy-

ndala špunt, dovnitř nalila 

horkou vodu a já jsem si 

už zase uzavřený, již ba-

culatý termofor dal mezi 

stehna nebo na břicho. 

Dodnes si pamatuju, že to 

pod peřinou pěkně hřálo, 

a to docela dlouho. No, 

a teď při těch vedrech mě 

po letech napadlo, že bych 

mohl vyzkoušet to samé, 

jenom obráceně. PET la-

hev jsem napustil vodou, 

na celý den ji dal do mra-

záku, a když její obsah 

zcela zmrzl, před usnutím 

jsem si tuto ledovou nádo-

bu přiložil na nohy. Účinek 

byl zcela stejný, voda mi 

opět pomohla. Tenkrát mě 

ohřála, teď ve zmrzlém 

stavu ochladila. Babičce 

tak do nebe děkuji, že mi 

vnukla tento nápad. Brát 

si do postele lahvinku by 

mi v tomto případě určitě 

povolila.

David Myslikovjan

Tenisový Wimbledon je 
ve sportu, kterému se 
po dlouhá léta říkalo 
„bílý“, pojmem. Kdo ten-
to nejstarší a nejslavnější 
turnaj na světě vyhraje 
z toho se stává tenisová 
legenda. Další tuto legen-
du, ačkoliv je hodně mla-
dá, má od soboty také 
Česká republika. Turnaj, 
v němž je v současné 
době jako v jediném 
na světě pravidlem hrát 
v převládající bílé barvě, 
ovládla Markéta Vond-
roušová. Stala se dru-
hou tenistkou v historii 
turnaje, která v Londýně 
zvítězila jako nenasaze-
ná hráčka a oprávněně 
převzala trofej z rukou 
princezny z Walesu Kate 
Middleton.

Kdo měl možnost žen-
ské finálové dvouhry 
letošního Wimbledonu 
sledovat, musel být jako 
u vytržení. Určitě je ošid-
né předvídat dopředu, 
ale tak nějak už od za-
čátku bylo znát, že Mar-
kéta si pro vítězství jde 
a že si věří více než Tu-

nisanka s mnohdy usta-
raným výrazem ve tváři. 
A tak se česká tenistka 
zařadila po bok Jany No-
votné, která v Londýně 
triumfovala v roce 1998, 
dvojnásobné vítězky Pe-
try Kvitové a Martiny 
Navrátilové. Ta vyhrá-
la Wimbledon dokonce 
hned devětkrát, ale pro-
tože v polovině sedm-
desátých let emigrovala 
do USA, moc jsme se 
toho o ní až do sametové 
revoluce nedozvěděli. 

Po vítězství Marké-
ty teď mají co dohánět 
čeští tenisté. Vždyť do-
sud Wimbledon vyhráli 
pouze dva hráči, kteří 
pocházejí z Česka. Navíc 
Jaroslav Drobný už jako 
občan Egypta. Tím dru-
hým byl Jan Kodeš, od je-
hož triumfu uplynulo 
právě půlstoletí. Hádej-
te, kdo mu tehdy v roce 
1973 po finálovém utkání 
dal pusu. Jak jinak, byla 
to juniorská českosloven-
ská reprezentantka Marti-
na Navrátilová.

David Myslikovjan

Na Slovensku napadl 
na farmě medvěd dva-
cetiletého mladíka. Ži-
vot mu zachránila jeho 
matka, která začala 
do medvěda bodat vi-
dlemi. Mladíkův otec 
pak prohlásil, že bez 
milosti zastřelí každého 
medvěda, který překro-
čí hranice jeho farmy. 
Bude bránit bezpečí 
své rodiny, bez ohledu 
na to, jestli jsou medvě-
di chráněni. Týden nato 
n a p a d l a  m e d v ě d i c e 
muže, který byl na pro-
cházce se psem. Údajně 
nereagovala na varovný 
výstřel, tak ten další už 
nebyl varovný… Třetí 
případ – muže zraně-
ného medvědem našel 
u silnice řidič autobusu 
a odvezl ho do nemoc-
nice. Opět Slovensko.

V severní Itálii zabi-
la medvědice v dubnu 
muže, který si šel za-
běhat do lesa. Po 150 
letech první smrtelný 
útok medvěda na člo-
věka. Jiný medvěd na-
padl ve stejném regio-
nu dva muže, naštěstí 
přežili. V rámci progra-
mu financovaného EU 

vypustili v 90. letech 
do přírody deset med-
vědů ze Slovinska, nyní 
jich na severu Itálie žije 
120 a stále více se po-
tkávají s lidmi.

Ona je to romantika 
hlavně pro ty, kteří by-
dlí pěkně daleko a v pa-
neláku u televize se 
rozplývají, jak se šelmy 
vracejí zpět do divoči-
ny. Ovšem farmář, který 
nevychází ven bez nabi-
té pušky, tak rozněžně-
lý nebude. Zvlášť když 
byl v ohrožení život 
jeho dítěte.

Další diskuse jsou 
nasnadě. Místní poža-
dují odstřel, odchyt, 
prostě snížení rizika 
pro svůj život, zdraví 
a majetek. Romantici 
v prosklených budo-
vách vznešených insti-
tucí kdesi ve městech 
říkají, že to přece ne-
může být tak zlé.

U nás v Podkrkono-
ší se objevili dva pro-
blematičtí vlci, kteří 
se nebojí lidí. V přípa-
dě setkání se mají lidé 
pokusit takového vlka 
vyplašit pomocí hlu-
ku, křiku nebo hoze-

ných předmětů. Snad 
něco z toho vyjde. Psy 
ve volné přírodě venčit 
pouze na vodítku. Far-
máři na Jablunkovsku 
by mohli také vyprávět.

Asi nejsem romantik. 
Nechci chodit po lese 
a bouchat do plechov-
ky nebo si hlasitě zpívat 
jako turisté v kanad-
ských národních par-
cích, aby o sobě dali 
včas vědět všem vlkům, 
medvědům a pumám. 
Nechci mít svačinu 
v uzavřeném plastovém 
obalu, aby nelákala. Ne-
chci se u popelnic po-
tkávat s predátory, kteří 
by mohli dostat chuť 
na čerstvé maso místo 
na odpadky. Prostě to 
nechci vůbec řešit. Stej-
ně jako nemusím řešit, 
že mě o život připraví 
jedovatý pavouk, na-
jdu v botě škorpiona, 
uštkne mě kobra, uškr-
tí anakonda, v rybníku 
mě stáhne pod hladinu 
krokodýl nebo sežere 
žralok. Jsem vděčný 
za to, kde žiji a zcela 
neromanticky na tom 
nechci nic měnit.

Bohumil Vohanka

F E J E T O N

Do postele si beru lahvinku

Z A M Y Š L E N Í

Romantika divočiny
G L O S A

Máme novou 
tenisovou 
legendu
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